

## 论文

### 面向测试的SOC核间互连网络约简算法

尚玉玲<sup>1,2</sup>;李玉山<sup>1</sup>

1. 西安电子科技大学 电路CAD研究所, 陕西 西安 710071;
2. 桂林电子科技大学 电子工程学院, 广西 桂林 541004

摘要:

随着集成电路的制造工艺和工作频率已经进入了深亚微米和吉赫兹时代, 片上系统核间互连总线的串扰测试已经成为不容忽视的问题. 通过对片上系统核间互连总线特征的研究, 提出了一种面向测试的片上系统核间互连总线的约简算法. 该算法首先对核间互连的拓扑结构进行描述, 建立互连关系矩阵, 并以受害线为根节点构建互连关系分级树, 根据测试精度去掉多余的攻击线. 其次, 根据互斥算法对包含三态双向驱动源的互连线进行筛选, 确定施加激励的互连线. 经过约简后的互连网络可根据测试矢量生成算法生成测试矢量集. 该算法使生成的测试矢量集大大缩小, 并提高了测试效率.

关键词: 片上系统 核间互连 三态双向网络

### Study of the reduction algorithm of SOC inter-core interconnects for testing

1. Research Inst. of Electronic CAD, Xidian Univ., Xi'an 710071, China;
2. School of Electronic Eng., Guilin Univ. of Electronic Tech., Guilin 541004, China)

1. Research Inst. of Electronic CAD, Xidian Univ., Xi'an 710071, China;
2. School of Electronic Eng., Guilin Univ. of Electronic Tech., Guilin 541004, China)

Abstract:

With the manufacturing technology and operation frequency of VLSI entering the era of DSM and GHz, the crosstalk of SOC inter-core interconnects can not be ignored anymore. A reduction algorithm for core-external interconnect is presented based on characteristics of the interconnect bus of SOC. Any topology of inter-core interconnects is described first and an interconnect relationship tree is built. Unwanted aggressive interconnects could be cut off according to the accuracy of test. Interconnects with the tri-state and bi-direction driving source are sifted according to the mutex algorithm. Test patterns are generated for these interconnects after sifting according to the TPG algorithm. The test set is decreased and test efficiency is improved.

Keywords: system on chip inter-core interconnects tri-state bi-directed nets

收稿日期 2009-03-18 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

国家自然科学基金资助(60871072,60861003);广西区教育厅项目资助(200808LX130)

通讯作者: 尚玉玲

作者简介:

### 参考文献:

- [1] 张弘, 杨莉, 李玉山. 通用乘法器IP的可测性设计 [J]. 西安电子科技大学学报, 2003, 30(3): 65-68. Zhang Hong, Yang Li, Li Yushan. Research on the Design for the Testability of the General Multiplier [J]. Journal of Xidian University, 2003, 30(3): 65-68.
- [2] 雷绍充, 邵志标, 梁峰. 一种新颖的乘法器核内建自测试设计方法 [J]. 西安电子科技大学学报, 2006, 33(5): 153-157. Lei Shaochong, Shao Zhibiao, Liang Feng. A Novel BIST Technique for Multipliers Cores [J]. Journal of Xidian University, 2006, 33(5): 153-157.

扩展功能

本文信息

Supporting info

PDF(784KB)

[HTML全文](1KB)

参考文献[PDF]

参考文献

服务与反馈

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

引用本文

Email Alert

文章反馈

浏览反馈信息

本文关键词相关文章

▶ 片上系统

▶ 核间互连

▶ 三态双向网络

本文作者相关文章

▶ 尚玉玲

▶ 李玉山

PubMed

Article by Chang,Y.L

Article by Li,Y.S

[3] Cuviallo M, Dey S, Xiaoliang Bai. Fault Modeling and Simulation for Crosstalk in System-on-chip Interconnects [C] //IEEE/ACM International Conference on Computer-Aided Design. Los Alamitos: IEEE Computer Society, 1999: 297-303.

[4] Tehranipour M H, Ahmed N, Nourani M. Multiple Transition Model and Enhanced Boundary Scan Architecture to Test Interconnects for Signal Integrity [C] //IEEE International Conference on Computer Design: VLSI in Computers and Processors. Los Alamitos: IEEE Computer Society, 2003:554-559.

[5] 张金林, 沈绪榜, 陈朝阳. SoC中IP核间互联总线完整性故障测试模型 [J] . 电子科技大学学报, 2007, 36(3): 611-613.

Zhang Jinlin, Shen Xubang, Chen Chaoyang. A New Fault Model for Testing Signal Integrity in SoCs [J] . Journal of University of Electronic Science and Technology of China, 2007, 36(3):611-613.

[6] Chun Sunghoon, Kim Yongjoon, Kang Sungho. MDSI: Signal Integrity Interconnect Fault Modeling and Testing for SoCs [J] . Journal of Electronic Testing: Theory and Applications, 2007, 23(4): 357-362.

[7] Sirisaengtaksin W, Gupta S K. Enhanced Crosstalk Fault Model and Methodology to Generate Tests for Arbitrary Inter-core Interconnect topology [C] //Asian Test Symposium. Guam: IEEE Computer Society, 2002: 163-169.

[8] Sirisaengtaksin W, Gupta S K. Modeling and Testing Crosstalk Faults in Inter-core Interconnects That Include Tri-state and Bi-direction Nets [C] //Asian Test Symposium. Kenting: IEEE Computer Society, 2004: 132-139.

[9] Sirisaengtaksin W. Modeling and Testing Crosstalk Faults in Arbitrary Inter-core Interconnects That Include Tri-state and Bi-directional Nets [D] . Los Angeles: University of Southern California, 2007.

[10] Sirisaengtaksin W, Gupta S K. Methodology to Compute Bounds on Crosstalk Effects in Arbitrary Interconnects [C] //Asian Test Symposium. Calcutta: IEEE Computer Society, 2005: 112-119.

本刊中的类似文章

1. 翟艳;杨银堂;朱樟明;王帆.一种基于SOC应用的Rail-to-Rail运算放大器IP核[J]. 西安电子科技大学学报, 2005,32(1): 112-115

文章评论

序号	时间	反馈人	邮箱	标题	内容
1	2009-10-21	caragon	caragon@googlemail.com		?? £????????????????????f???ugg ukugg saleugg bootsUGG Bailey Buttonsupra shoesnike dunkMBT Shoes Cheap UGG Cardy UGG Shoes Sale